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Utdragsbestyrkande 

 

Teckenförklaring 

X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 

- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 

T Markerar ersättare som tjänstgjort 

N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 

Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 

antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 

det under hela sammanträdet. 

 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  

Moderata samlingspartiet (M) 

Erik Langby  X Tom § 228 Margareta Hjelmstad T Tom § 231 

Eva Öhbom Ekdahl X  Björn Sandström T  

Mats Gerdau X  Petter Larsson -  

Cathrin Bergenstråhle X Tom § 230 Micael Tyberg -  

Linda Norberg X  Danuta Knapp T From § 212 

Ingegerd Thorngren X  Anders Bruhn -  

Tobias Nässén -  Christer Lydig T Tom § 230 

Ylva Sandström X § § 213- 231 Henrik Barck -  

Mikael Sandström X § § 213- 231 Helene Skantze T From § 229 

Lotta Riedel -  Magnus Plathin-Sturaeus T From § 239 

Annika Jung  X § § 213- 231 Johan Hiller -  

Magnus Bergman X From § 212 Anders Markow T From § 229 

Eva Närvä Eickenrodt X  Linda Ohlson T From § 230 

Lars Berglund X Tom § 231 Gun Lingberth -  

Peter Zethreus X  John Wallmark N Tom § 229 

Magnus Wakander X Tom § 231    

Nicole Bistoletti -     

Vilma Mori Aguilar X Tom § 228    

Lars Stenholm X Tom § 229    

Gunilla Elmberg X Tom § 230    

Börje Wessman X     

Ann Hafström X From § 213    

Eric Lindahl X     

Anna Trygg X Tom § 231    

Rickard Wendt -     

Susann Markow X From § 213    

Pernilla Hsu X From § 212    

Mikael Östlund X Tom § 228    

Lennart Bergh X     
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Folkpartiet liberalerna (FP)  

Stefan Saläng  X Tom Sicklav Kurt Björkholm T Tom § 231 

Gunilla Grudevall-Steen X  Anna-Karin Boréus T  

Monica Brohede Tellström   X  Mohammad Noori N Tom § 228 

Lennart Adell Kind X  Gertrud Lindgren -  

Anne Skoogh -     

Mats Granath X Tom § 229    

Martin Ingels -     

Centerpartiet (C) 

Leif Holmberg -  Mia Wallgren T  

Hans Peters X Tom § 228 Ingmar Sahlgren T §§228-230 

Kristdemokraterna (KD) 

Jan-Eric Jansson X   Anders Tiger T  

Karin Teljstedt -  Anna-Lena S Helgesson   

Arbetarpartiet – Socialdemokraterna (S) 

Gunnel Nyman Gräff  X  Susanne Ekblom   

Josef Tekle X  Shiva Bahrami T  

Anders Selin X  Lena Rönnerstam T From § 212 

Zakia Mirza -  Pia Ellström T Tom § 230 

Mattias Qvarsell X  Erik Svanfeldt T From § 231 

Ingela Birgersson X  Frida Punar -   

Kaj Nyman X Tom § 231    

Pyret Due Hedlund X     

Emil Claesson -     

Hans-Åke Donnersvärd -     

Tuija Meisaari-Polsa X Tom § 231    

Miljöpartiet de gröna (MP)  

Sidney Holm X  Kerstin Nöre Söderbaum T  

Brita Ström -  Magnus Söderström T  

Max Jönsson -  Elisabeth Karlsson   

Gudrun Hubendick X     

Per Chrisander X     

Nackalistan (NL) 

Christina Ståldal X  Staffan Waerndt   

Mikael Carlsson X  Bo Ericsson   

Johan Kjellman X     

Vänsterpartiet (V) 

Rolf Wasteson -  Lars Örback   

Agneta Johansson X   Camilla Carlberg T  
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§ 210 

Protokolljusterare 

Beslut 

Kommunfullmäktige uppdrar åt Börje Wessman och Tuija Meisaari-Polsa att jämte 

ordföranden justera protokollet. Justeringen äger rum den 15 oktober 2012 kl 16 i Nacka 

stadshus, entréhuset plan 2. 

 

- - - - - 

 



 8  
 8 oktober 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 211 Dnr KFKS 2012/248-319 

Frågor om rasad väg på Älgö 
Interpellation den 16 april 2012 av Kerstin Nöre Söderbaum (MP) 

 

Beslut 

Interpellationen anses besvarad. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 42/a 

Svar Bilaga 42/b 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 10 september 2012 § 174 

Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 11 juni 2012 § 122 

Ärendet bordlades. 

 

Protokollsanteckning 

Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande. 

 

”Av Erik Langbys svar framgår att kommunstyrelsen har det yttersta ansvaret för att vägen 

rasat och enligt min mening har speciellt kommunstyrelsens ordförande det ansvaret.  

 

I övrigt innehåller svaret en del felaktigheter.    

 

Vad gäller att rätta till det skedda så återstår bland annat att åtgärda den giftspridning som 

uppstått pga av att förorenade massor vid bryggorna nu rörts om. Stämmer det att 

vattenområdet är lika nedsmutsat som Södertälje hamn? Nu har de förorenade massorna 

påverkats av raset. Badplatser ligger i närheten. När och hur kommer kommunen att vidta 

åtgärder för att hantera gifterna i vattnet? Ett antal träd rasade också, vilka bör ersättas av 

nya. 

 

Kostnaderna för skredet hittills uppgår till 2,4 mkr och de beräknade totala kostnaderna 

ökar alltmer fn till ca 330 mkr, en fördubbling, vilka alla kommuninvånare tvingas betala, 

förutom fastighetsägarna dessutom med konsekvens förstörd miljö och ökad segregation.    
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Kommunen har hittills inte lärt av sina erfarenheter vad gäller genomförande av 

kommunalt VA- och gatuombyggnader annat än att öka ingreppen och kostnaderna för 

både fastighetsägare och kommuninvånare. För ca 15 år sedan var planer för kommunalt 

VA- och gatuombyggnader aktuella i Lännersta. De boendes synpunkter beaktades inte 

trots goda kunskaper om ekonomi, teknik, miljö och stort engagemang under många år. 

Kommunens genomförande blev hårdhänt och till betydligt ökande kostnader för alla.  

Samma gäller för Älgö och dessvärre i betydligt större omfattning på alla sätt.     

 

Det finns en metod för vägombyggnad som Älgö Vägföreningen tidigt förordat som 

alternativ till kommunens.  Denna metod kallas Vägverksmetoden.  Vägverket som 

beställare har låtit genomföra den på sina vägar. Den innebär mindre ingrepp och därmed 

lägre kostnader för gatuombyggnader. Eftersom genomförandet av Älgöplanen är uppdelad 

i flera etapper har kommunen haft ett flertal möjligheter att ta tills sig synpunkter angående 

alltför omfattande åtgärder, upprepade varningar om merkostnader och andra problem. 

Området där skredet inträffade har varit ett problematiskt område över tid med exempelvis 

översvämningar som följd p.g.a. att det är lågt placerat och nära vattennivån konstaterar 

Erik Langby i sitt svar. Vidare att oavsett en miljökonsekvensbeskrivning ska en 

detaljprojektering göras och i samband med detta görs en geologisk studie där marken som 

ska bebyggas provborras o.s.v. Enligt min mening så ska särskild uppmärksamhet ägnas 

problematiska områden som detta med både förorenade massor vid bryggorna och 

översvämningsrisker på vägen. Förekomst av lera med rasrisk finns både på väst- och 

ostkusten. Att inte någon särskild miljökonsekvensbeskrivning upprättades under 

detaljplanearbetet visar på brister i kommunens hantering av Älgö och gör att ansvaret för 

problemen tydligt åvilar kommunstyrelsen och dess ordförande enligt min mening. 

 

Ingen detaljplan i Nacka kommuns historia har inneburit så starkt engagemang från de 

boende och krävt så stora administrativa resurser för att gå emot flertalet boende. 

Kostnaderna har ökat betydligt. Förutom att berörda fastighetsägare åsamkas höga 

gatukostnader plus anslutningsavgifter drabbas också alla skattebetalare i Nacka kommun 

av höga merkostnader, som vi ännu inte sett slutet av. Till det kommer att Älgös natur- och 

kulturmiljö av riksintresse och med strandskydd åsidosätts, skog med nyckelbiotoper 

skövlas och gifter sprids i känsliga vattenmiljöer . 

 

Erik Langby har ett stort ansvar för det som sker på Älgö både vad gäller påfrestning på 

miljön med ökande miljöskuld och kommunens alltmer ansträngda ekonomi.” 

 

- - - - - 
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§ 212 Dnr KFKS 2012/428-258 

Gatukostnadsavgifter  
Interpellation den 11 juni 2012 av Christina Ståldal (NL) 

 

Beslut 

Interpellationen anses besvarad. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 83/a 

Svar Bilaga 83/b 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 10 september 2012 § 175 

Ärendet bordlades. 

 

Protokollsanteckning 

Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande. 

 

”Kommunen har under en lång följd av år i samband med diskussioner med de boende 

angående införande av kommunalt vatten- och avloppssystem, VA, alltmer fjärmat sig de 

boendes möjligheter att påverka åtgärder och därmed kostnader, som de ska betala.  I 

samband med införande av kommunalt VA, vilka kostnader är reglerade i anläggningslagen, 

har kommunen utnyttjat ett lagrum att bygga om vägarna samtidigt och lägga dessa 

kostnader på fastighetsägarna. Det har lett till ett antal långdragna processer med de 

boende i Lännersta, Älgö mfl och år 2006 antog Nacka kommun en gatukostnadspolicy i 

vilken ett takpris för gatukostnader ska beslutas. De boende i Lövberga har erfarit liksom 

tidigare i Lännersta, Älgö mfl erfarit att kostnaderna i det närmaste fördubblas utan att de 

får möjlighet att påverka. Kommunen har bristande kostnadskontroll i dessa sammanhang 

också och alltför litet intresse att projektera, upphandla mm på så sätt att man skaffar sig 

vetskap om de slutliga kostnaderna, vilket drabbar både berörda fastighetsägare och alla 

kommuninvånare. Det finns andra kommuner som har fast, lågt takpris på 

gatuombyggnader,  inget alls eller som i Nacka.  Nacka kommun har bristande 

kostnadskontroll, alltmer ökande låneskuld, ökande miljöskuld och bidrar till ökande 

segregationen men har också allt att vinna på att förändra sin hantering av gatukostnader 

mm.” 
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Sidney Holm lät anteckna följande. 

 

”Miljöpartiet har flera gånger tidigare uttryckt oro för att vi ska få en diskussion i efterhand 

om ekonomi och kostnadsfördelning med medborgare och fastighetsägare. Tidigare fall har 

ställt oss förtroendevalda i en tråkig konflikt med upprörda medborgare som fått 

ekonomiska kalkyler med bristande underlag. Inte minst de fall där kostnaderna som 

presenterats år 1 nära fördubblats år 2. Det är viktigt att det underlag som presenteras och 

som kalkylerna utgår ifrån håller över hela genomförandetiden. Överraskningar i efterhand 

är mycket skadliga för trovärdigheten för både politiker och tjänstemän. I det aktuella fallet 

har kommunstyrelsens ordförande en annan uppfattning än representanter från 

Lövbergaområdet om vilka utfästelser som gjorts vid ett tidigare möte. Vi ser att det 

framöver finns skäl att bättre planera exploateringar utifrån en balans, både av respekt för 

miljön och rimliga kostnader för enskilda hushåll. Blir kostnaderna för höga får man se till 

andra mindre kostnadskrävande lösningar. Den nuvarande politiken lämnar mycket att 

önska i det avseendet. 

 

Miljöpartiets hållning i det enskilda ärendet när det kommer upp till beslut är att yrka på en 

jämkning av gatukostnadsersättningen enligt samma principer som tillämpats i andra delar 

av kommunen. Detta som en kompromiss i den hitintills bristande hanteringen av ärendet, 

med de dåliga underlag, oklara besked, muntliga löften och utfästelser som förekommit.” 

 

Kaj Nyman lät anteckna följande. 

 

”Sedan flera av kommunens vägprojekt i några av de så kallade förnyelseområdena spårat 

ur totalt, vilket för fastighetsägarna i dessa områden medförde avsevärda fördyringar 

jämfört med de ursprungliga kalkylerna, tog socialdemokraterna initiativ till ett system med 

gatukostnadsutredningar för att med hjälp av dessa skapa en tydlig ekonomisk ram för olika 

vägprojekt när äldre sommarstugeområden försågs med vatten och avlopp samt 

kommunala vägar, och genom ett taksystem för kostnaderna ge fastighetsägarna en 

möjlighet att förutse de ekonomiska konsekvenserna av vägupprustningen. 

Den ursprungliga planeringen av upprustningen av Lövbergavägen påbörjades innan 

systemet med gatukostnadsutredningar genomfördes, men den konkreta planeringen och 

genomförandet därefter. Det är därför rimligt att kommunstyrelsen tar hänsyn till detta i 

samband med debiteringen av kostnaderna på de enskilda fastighetsägarna och utgår från 

de kalkyler som ursprungligen låg till grund för beslutet om kommunalt huvudmannaskap 

för Lövbergavägsområdet.” 

 

- - - - - 
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§ 213 Dnr KFKS 2010/530-113 

Ny ersättare (S) i kommunfullmäktige 
 

Notering 

Länsstyrelsen har utsett Frida Punar till ny ersättare. 

 

- - - - - 
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§ 214 Dnr KFKS 2010/530-113 

Ny ledamot/ersättare (NL) i kommunfullmäktige 
 

Notering 

Länsstyrelsen har utsett Johan Kjellman till ny ledamot och Bo Ericsson till ny ersättare. 

 

- - - - - 
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§ 215 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (S) 

i kommunfullmäktige  
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beviljar Frida Punars begäran om entledigande och överlämnar 

ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 

 

Ärendet 

Länsstyrelsen har utsett Frida Punar till ny ersättare (S) i Nacka kommunfullmäktige. Frida 

Punar har därefter begärt att bli entledigad. 

 

- - - - - 
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§ 216 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av 1 revisor (KD) för Nacka kommuns räkenskaper 

och förvaltning för tiden intill utgången av 2014 efter 

Christer Wahlgren 
 

Beslut 

Som ny revisor väljs Stefan Herczfeld, Ängsövägen 7, 132 34 SALTSJÖ-BOO 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 10 september 2012 § 181 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
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§ 217 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av 1 ersättare (M) i kulturnämnden efter Christina 

Anzén som flyttat från kommunen 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 

 

Ärendet bordläggs. 

 

Notering 

Samtliga beslut i ärendet var eniga. 

 

- - - - - 
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§ 218 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av ny nämndeman (V) efter Silva Swensson som 

entledigats 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 

 

Som ny nämndeman väljs Elisabeth Persson-Grip, Ormingeringen 59 C 

132 33 SALTSJÖ-BOO. 

 

Notering 

Samtliga beslut i ärendet var eniga. 

 

- - - - - 
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§ 219 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 

(KD) i tekniska nämnden från Stefan Herczfeld samt val 

av ny ersättare 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 

 

Kommunfullmäktige beviljar Stefan Herczfelds begäran om entledigande från uppdraget 

som ersättare i tekniska nämnden. 

 

Val av ny ersättare i tekniska nämnden bordläggs. 

 

Notering 

Samtliga beslut i ärendet var eniga. 

 

- - - - - 
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§ 220 Dnr KFKS 2011/498-006 

Digitala utskick av nämndhandlingar  

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att finansiera läsplattor och 3G abonnemang till de 

förtroendevalda i fullmäktige som har behov.  

 

Ärendet 

Syftet med digitala nämndutskick är framför allt att minska kostnaderna och öka 

tillgängligheten av handlingarna. Alla nämnder har beslutat att från och med 2013 övergå 

till digitala utskick och därmed har utbildningar planerats in och förtroendevalda fått 

möjlighet att beställa läsplattor. Dagens beslut innebär att även fullmäktige kommer att 

övergå till digitala utskick. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 20 augusti 2012 § 229 Bilaga 100/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 20 juni 2012 Bilaga 100/b 

Digitala utskick till nämnderna PM, 12 april 2012 Bilaga 100/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 20 augusti 2012 § 229 

Kommunstyrelsen beslutade för egen del att övergå till digitala utskick senast från och med 

1 januari 2013.  

Kommunstyrelsen beslutade att finansiera läsplattor och 3G abonnemang till de 

förtroendevalda i nämnden som har behov.  

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige beslutar att finansiera läsplattor och 3G 

abonnemang till de förtroendevalda i fullmäktige som har behov.  

 

Yrkanden 

Lennart Adell Kind yrkade, med instämmande av Erik Langby och Magnus Söderström, 

bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Anders Selin yrkade i första hand att ärendet skulle återremitteras för att utreda 

kostnaderna för en utökad supporttid. I andra hand instämde han i Lennart Adell Kinds 

yrkande med följande tillägg: ”Supportcenter ska under en övergångsperiod ha en utökad 

supporttid till att också omfatta kvällar och helger. Detta för att alla förtroendevalda ska ha 
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bra möjligheter att ta del av och tillgodogöra sig de underlag och handlingar som behövs 

för att på ett bra sätt kunna fullgöra sitt uppdrag som förtroendevald i Nacka kommun.” 

Erik Langby och Magnus Söderström yrkade avslag på yrkandet om återremiss och 

tilläggsyrkandet. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige avslog Anders Selins yrkande om återremiss. 

 

Kommunfullmäktige biföll Lennart Adell Kinds yrkande. 

 

Ordföranden ställde proposition på Anders Selins tilläggsyrkande Erik Langbys yrkande 

om avslag på det och fann att Erik Langbys yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 

verkställdes. Vid voteringen avgavs 44 röster för Erik Langbys yrkande och 15 röster för 

Anders Selins tilläggsyrkande. Kommunfullmäktige hade således beslutat att i enlighet med 

Erik Langbys yrkande avslå Anders Selins tilläggsyrkande. Två ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista ................................................................................................................ Bilaga 100/d 

 

Reservationer 

Anders Selin anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig mot 

beslutet och ingav följande. 

 

”Vi är positivt inställda till att Nacka kommun nu ska ersätta papper som den huvudsakliga 

distributionsformen för underlag och handlingar till politikerna i nämnder och styrelser. Vi 

hade dock gärna sett att kommunen under en övergångsperiod i det arbetet hade försäkrat 

sig om att alla förtroendevalda ska kunna få den support och den hjälp som behövs i den 

övergången. Det finns de som inte kan använda en läsplatta och i början av en så pass stor 

omställning som detta trots allt är kan det dyka upp inkörningsproblem. Av den orsaken 

menar vi att det ur ett demokratiperspektiv är angeläget att det finns support - också på 

annan tid än på kontorstid. 

 

Det är beklagligt att den moderatstyrda majoriteten avslog vårt förslag om att ge 

supportcenter uppdraget att tillhandahålla support på kvällar och helger under en 

övergångsperiod.” 

 

- - - - - 
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§ 221 Dnr KFKS 2012/180-210 

Demokrati och medborgarinflytande i planprocesser 
Motion den 12 mars 2012 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Kerstin Barve och Johan 

Kjellman (NL) 

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar att ett aktivt utvecklingsarbete för att förbättra demokrati och 

medborgarinflytande i Nacka kommuns planprocesser pågår. Motionen anses i och med 

detta färdigbehandlad. 

 

Ärendet 

Motionen handlar om ökad demokrati och medborgarinflytande i Nacka kommuns 

planprocesser. Nackalistan anser att delaktigheten i planprocesserna måste förbättras och 

vill hitta nya och än mer fruktsamma vägar för att uppnå detta. För att åstadkomma detta 

vill Nackalistan att en styrgrupp bland tjänstemän och politiker utses snarast för att lära mer 

om ökat inflytande i planprocesser. Vidare vill Nackalistan att resultatet och Nackas modell 

för tillvägagångssätt presenteras för beslut om senast ett år, mars 2013. Efter beslut anser 

de att det ska ske en start med omedelbar verkan med det förnyade arbetssättet.  

 

I och med förändringar i stadsbyggnadsprocessen har också nya arbetssätt redan införts för 

att förbättra medborgarinflytandet. Det pågår aktivt arbete med att ytterligare utveckla 

möjligheterna till dialog och medborgarinflytande i planprocesserna. Motionen anses i och 

med denna notering färdigbehandlad.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 17 september 2012 § 251 Bilaga 101/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 21 augusti 2012 Bilaga 101/b 

Motion Bilaga 101/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 17 september 2012 § 251 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att notera att ett aktivt utvecklingsarbete 

för att förbättra demokrati och medborgarinflytande i Nacka kommuns planprocesser 

pågår. Motionen anses i och med detta färdigbehandlad. 
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Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Ingela Birgersson, Jan-Eric Jansson 

och Mats Granath bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Christina Ståldal yrkade, med instämmande av Johan Kjellman, bifall till förslagen i 

motionen. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Christina Ståldals yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 

Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Det här är en angelägen motion, som handlar om vikten av demokrati och inflytande. Det 

är speciellt angeläget i Nacka kommun, en toppstyrd organisation, som utvecklats under ett 

ca 30-årigt maktinnehav med kommunstyrelsens ordförande som ansvarig.  En långtgående 

delegationsordning har minskat möjligheterna till demokrati och inflytande. De styrandes 

devis öppenhet och mångfald stämmer inte heller i planprocesser i Nacka kommun enligt 

min mening. 

 

Det finns stor risk att medborgarnas möjligheter att påverka minskar ytterligare om den 

uppdaterade Plan- och bygglagen, PBL, ska tolkas så att dess huvudsyfte är att effektivisera 

planeringsprocessen genom att så långt möjlig begränsa den totala tidsåtgången för 

planläggningen.  

 

Skrivelsen Demokrati och medborgarinflytande i Nacka kommuns planprocesser 2012-08-

23 bör kompletteras med förutom redogörelse av PBL, också anläggningslagen med 

bestämmelser gällande kommunala vatten- och avloppssystem, Nacka kommuns 

gatukostnadspolicy möjligheter till kretsloppslösningar mm. Det senare är speciellt 

angeläget eftersom de kommunala VA-systemen innebär att man transporterar avfall med 

rent vatten via vattentoaletter. Plus att dricksvattnet kommer från Mälaren, en sårbar 

resurs, sårbar vid översvämningar och sårbar för sabotage.  

 

Vad gäller möjligheter att utöka det demokratiska inflytandet på nätet måste medborgarna 

också få möjlighet att  enkelt kunna följa ärenden och se hur ärenden vandrat genom olika 

instanser, när beslut tagits och var, vad som planeras ske i en framtid mm.” 

 

Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistan fullmäktigegrupp. 
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”Hanteringen av motionssvaret är utförligt och ambitiöst men missar kärnan i motionen, 

ett utökat inflytande för medborgaren i planeringen av samhället. Positivt att en del 

åtgärder görs. Man har tydligen förstått att det finns behov av förbättring för kommunen 

vilket kan tolkas som ett litet steg framåt. Det har varit problem i planprocesser i Nacka i ca 

30 år och de är inte mindre idag än för ca 10 år sedan, vilket visar att behovet av en större 

förändring än den som finns i KS-svaret är nödvändigt. Det är konstigt att inte den ledande 

majoriteten inser det eftersom det säkerligen skulle leda till fler väljare som röstar på något 

av majoritetspartierna i kommunen och mindre onödigt ”bråk” och protester från invånare. 

”Det är lätt att vara slösaktig med andras pengar”, citat från Erik Langby som bara gäller 

skattesatsen i kommunen men inte de kostnader som fastighetsägare får betala.  

Då det gäller planprocesser har protesterna många gånger haft sin grund i just den 

ekonomiska bakgrunden. Invånare har fått punga ut med ansenliga och okontrollerbara 

stora summor pengar efter att i åratal ha betalat skatt till kommunen för samhällsservice 

som bl a vägar. Som ett nutida fogdeväsen av en överhet som ensidigt bedömer vad som 

ska göras och ske. Kanske har inte invånarna ens sett, som i t ex stora delar av Boo och 

Älgö, att de har fått särskilt mycket för sina skattepengar i sin kommundel. För att få en 

mer harmonisk, rättvis och modern utveckling borde Nacka snarast följa flera andra 

kommuners exempel där man verkligen lämnar över ett fält för invånaren att kunna fatta 

beslut om från start och delta i planprocesser. Nacka borde också snarast sluta att påföra 

enskilda fastighetsägare så stora avgifter och göra som de flesta andra kommuner i landet 

och betala planförändringarna över skatt. Som ett blygsamt steg framåt, se till att 

takkostnaden gäller. Sluta att slösa med invånarnas surt förvärvade pengar bortom alla 

rimliga gränser och låt invånarna få ett planinflytande värt namnet!” 

 

- - - - - 
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§ 222 Dnr KFKS 2011/305-819 

Parklek i Braxenparken  
Motion den 20 juni 2011 av Zakia Mirza (S) Gunnel Nyman Gräff (S) 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Braxenparken i Fisksätra utvecklas till en parklek så som de 
parklekar som finns i Stockholms stad. Stockholms stad definierar en parklek som en 
personalledd öppen fritidsverksamhet som är förlagd till en större lekpark.  
 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 94 Bilaga 41/a 

Fritidsnämnden den 25 januari 2012 § 2 Bilaga 41/b 

Park och Fritids tjänsteskrivelse den 19 oktober 2011 Bilaga 41/c 

Motion Bilaga 41/d 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 10 september 2012 § 146 

Kommunfullmäktige bordlade ärendet med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36 

§ kommunallagen. 

Beslut i kommunfullmäktige den 11 juni 2012 § 193 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 april 2012 § 106 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 94 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen. 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau yrkade att ärendet skulle bordläggas. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande att bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 223 Dnr KFKS 2011/176-609 

Avgiftsfri skola 
Motion den 28 mars 2011 av Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) 

Beslut 

Kommunfullmäktige lämnar motionen utan åtgärd. 

 

Ärendet 

Vänsterpartiet har i motion yrkat att Nacka kommun tydligt uttalar till alla skolor i 

kommunen att all verksamhet skall vara avgiftsfri då dolda avgifter tvingar barn i 

ekonomiskt utsatta familjer att stanna hemma i samband med utflykter och andra 

aktiviteter. 

Utbildningsnämnden föreslog i sin första beredning av förslagen i motionen att i och med 

att uttag av avgifter regleras i skollagen bör motionen lämnas utan åtgärd.  

Kommunfullmäktige beslutade den 30 januari 2012, med stöd av bestämmelserna om 

minoritetsskydd, att återremittera ärendet för mer information om hur det faktiskt ser ut i 

olika skolor när det gäller avgifter kopplade till skolverksamheterna. 

Utbildningsnämnden har därefter redovisat följande. Nämnden har tidigare fattat beslut om 

vilka avgifter skolorna kan ta ut i enlighet med då gällande praxis. En enkät till skolorna 

visar att det skiljer sig stort mellan skolorna men att majoriteten följer Skolinspektionens 

praxis och utbildningsnämndens beslut. Men det finns skolor som tar ut högre avgifter och 

det är därför angeläget att Skolinspektionens praxis vad som bedöms vara obetydliga 

kostnader ånyo kommuniceras med verksamheterna. I och med att skollagen reglerar 

avgiftsuttaget och utbildningsnämnden tidigare fattat beslut i frågan vidhåller 

utbildningsnämnden att motionen ska lämnas utan åtgärd. Kommunfullmäktige instämmer 

i utbildningsnämndens bedömning och lämnar förslagen i motionen utan åtgärd. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 20 augusti 2012 § 233 Bilaga 130/e 

Utbildningsnämnden den 14 juni 2012 § 42 Bilaga 130/f 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 juni 2012 Bilaga 130/g 

Kommunfullmäktige den 30 januari 2012 § 30  Bilaga 130/h 

Motion Bilaga 130/d 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 10 september 2012 § 203 

Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 20 augusti 2012 § 233 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att lämna motionen utan åtgärd. 

Beslut i utbildningsnämnden den 14 juni 2012 § 42 

1. Utbildningsnämnden noterade informationen om kartläggningen till protokollet. 

2. Utbildningsnämnden beslutade uppdra åt kultur- och utbildningsdirektören att ånyo 

kommunicera Skolinspektionens praxis avseende avgifter i skolan till verksamheterna. 

3. Utbildningsnämnden vidhåller sitt tidigare ställningstagande till kommunfullmäktige att 

lämna motionen utan åtgärd.  

Beslut i kommunfullmäktige den 30 januari 2012 § 30 

Med stöd av bestämmelserna i 5 kap 36 § kommunallagen om minoritetsskydd 

återremitterades ärendet för mer information om hur det faktiskt ser ut i olika skolor när 

det gäller avgifter kopplade till skolverksamheterna. 

 

Yrkanden 

Magnus Söderström yrkade, med instämmande av Agneta Johansson, Mikael Carlsson och 

Gunnel Nyman Gräff, bifall till förslagen i motionen. 

 

Linda Norberg yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström, bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Linda Norbergs yrkande mot Magnus Söderströms 

yrkande och fann att Linda Norbergs yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 

verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster för Linda Norbergs yrkande och 21 röster för 

Magnus Söderströms yrkande. Kommunfullmäktige hade således beslutat i enlighet med 

Linda Norbergs yrkande.  

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista ................................................................................................................ Bilaga 130/e 
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Reservationer 

Agneta Johansson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot 

beslutet, Magnus Söderström anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig 

mot beslutet och Gunnel Nyman Gräff anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp 

reserverade sig mot beslutet. Gemensamt ingav de följande. 

 

”Ett stort problem för många barn och föräldrar är alla de kostnader som finns och tas ut i 

anslutning till barnens skolgång. För många kan avgifterna bli det som gör skillnad mellan 

att följa med klasskompisarna på olika roliga aktiviteter i samband med skolan, eller att vara 

tvungen att "vara sjuk" för att det t.ex. krävs matsäck. Även små utgifter kan bli till ett stort 

problem. Många små utgifter, och dessutom flera barn, blir i slutändan stora utgifter. I 

många fall är dessutom beloppet det handlar om betydligt större, t.ex. för att följa med på 

olika aktiviteter en friluftsdag. Att säga nej till sin 10-åring, när alla andra kompisar ska åka 

till Romme och åka skidor, är inte bara jobbigt. Det gör också att barnet hamnar i en sär-

ställning - det var hon/han som inte hade råd att följa med!” 

 

- - - - - 
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§ 224 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 

Beslut 
Det fanns inga anmälningar att notera. 

 

- - - - - 
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§ 225 Dnr KFKS 2012/569-231 

Bygglovavgifter för passivhus och minienergihus 
Motion den 8 oktober 2012 av Sidney Holm (MP) 

 

Handlingar i ärendet 

Motion Bilaga 102/a 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 

beredning. 

 

- - - - - 
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§ 226 Dnr KFKS 2012/570-539 

Kombinerad matarbuss och skolskjuts 
Motion den 8 oktober 2012 av Per Chrisander (MP) 

 

Handlingar i ärendet 

Motion Bilaga 103/a 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 

beredning. 

 

- - - - - 
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§ 227 Dnr KFKS 2012/571-530 

Information om Danvikslösen 
Interpellation den 8 oktober 2012 av Christina Ståldal (NL) 

 

Christina Ståldal anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande 

upplästa interpellation. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 104/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 

besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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§ 228 Dnr KFKS 2012/572-339 

Hundlekplatser i Fisksätra och Älta 

Beslut 

Interpellation den 8 oktober 2012 av Lena Rönnerstam, Tuija Meisaari-Polsa och Pyret 

Due Hedlund (S) 

 

Lena Rönnerstam, Tuija Meisaari-Polsa och Pyret Due Hedlund anhöll om att till tekniska 

nämndens ordförande framställa följande upplästa interpellation. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 105/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 

besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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§ 229 Dnr KFKS 2012/427-259 

Inköp av LTA-pumpar 
Interpellation den 11 juni 2012 av Christina Ståldal (NL) 

 

Beslut 

Interpellationen anses besvarad. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 82/a 

Svar Bilaga 82/b 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 10 september 2012 § 169 

Ärendet bordlades. 

 

Protokollsanteckning 

Christina Ståldal lät anteckna följande. 

 

”Med tanke på den långsiktiga affärsrelationen som det företag som får uppdraget att 

installera pumpar kommer att få med Nacka kommun, enligt den bakgrundsteckning som 

ges i svaret till interpellationen, är det extra viktigt att så många företag som möjligt är med 

och konkurrerar om anbudet. För att åstadkomma det är det viktigt vilka parametrar som 

kommunen använder. I detta fall har bara ett företag kommit ifråga och kommunen vill 

slippa ett vanligt anbudsförfarande med hänsyn till långsiktighet och ”krångel” med detta. 

Enligt Nackalistans mening måste det vara bara i yttersta undantagsfall och helst inte alls 

man sätter den fria konkurrensen ur spel. Återstår att se hur denna begäran kommer att 

hanteras av de som dömer i frågan. Olyckligt när rykten kommer i svang, rätt eller orätt, på 

grund av detta förhållande som en effekt av att inte upphandling ska genomföras.” 

 

- - - - - 
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§ 230 Dnr KFKS 2012/415-826 

Arbeten på Sicklavallen 
Interpellation den 11 juni 2012 av Kaj Nyman (S) 

Beslut 

Interpellationen anses besvarad. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 78/a 

Svar Bilaga 78/b 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 10 september 2012 § 170 

Ärendet bordlades. 

Protokollsanteckning 

Kaj Nyman och Tuija Meisaari-Polsa lät anteckna följande. 

 

”Beskedet om att Sicklavallen ska förvandlas från en elvamannaplan för ungdomsfotboll till 

en sjumannaplan slog ner som en bomb hos såväl ledare och spelare i Sickla IF:s 

ungdomsverksamhet som för oss grannar som engagerat oss i Sicklavallens framtid. 

Sicklavallen är den enda fullstora (för ungdomsfotboll) 9-manna och 11-mannafotboll som 

finns på Västra Sicklaön. Den har funnits i snart 70 år och under alla tider varit 

förutsättningen för den ungdomsverksamhet som klubben bedrivit som för den 

spontanfotboll som ungarna i området utövat. 

 

Sedan fem år har Sicklavallen varit obrukbar för fotboll på grund av bygget av 

gymnastikhall och ny skolbyggnad. Men löftet har hela tiden stått kvar: när dessa 

byggnadsarbeten varit klara ska Sicklavallen återuppstå, och t.o.m. få konstgräs. Detta löfte 

upprepade fritidsnämndens ordförande Lars Berglund så sent som i februari 2011 i ett 

interpellationssvar till oss (Kaj Nyman och Tuija Meisaari-Polsa). 

 

Klubben känner sig också förd bakom ljuset, eftersom representanter för 

fritidsförvaltningen i maj lovade att komma tillbaka i oktober med besked om hur 

Sicklavallen skulle kunna återställas. I stället fick de i augusti chockbeskedet att vallen inte 

ska återställas. 

Skälet till detta uppges vara att marken behövs för en förskolebyggnad. Moderaterna 

genom Lars Berglund ställer alltså barn mot barn. Omkring 90 av deltagarna i Sickla IF:s 

fotbollsskola är nämligen barn i åldern 4-6 år! Bakgrunden är givetvis den brist på planering 
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för den nödvändiga förskoleutbyggnaden som har präglat kommunen under många, många 

år. Vi är givetvis glada om det nu sker en uppryckning på den fronten, men motsätter oss 

att det går ut över västra Sicklaöns enda elvamannaplan för ungdomsfotboll. I 

förlängningen skulle det hota hela Sickla IF:s verksamhet. 

 

Vi vägrar att ställa barn mot barn. Vi kommer därför inom kort att presentera flera förslag 

till förskoletomter på västra Sicklaön så att vi kan tillgodose såväl behovet av en 

elvamannaplan för ungdomsfotboll och därmed säkra grunden för den viktiga 

ungdomsverksamhet som Sickla IF bedriver, som behovet av förskoleplatser på västra 

Sicklaön. 

 

Vi vägrar som sagt att ställa barn mot barn. Vi prioriterar barnens behov oavsett var i 

kommunens verksamhet de visar sig.” 

 

Sidney Holm lät anteckna följande. 

 

”Någon ny fotbollsplan på Sicklavallen har ännu inte sett dagens ljus, trots tidigare löften. 

En av anledningarna är problemet med dagvattenhanteringen inom området. 

I kommunens dagvattenpolicy står att  

 Dagvatten bör så tidigt som möjligt återföras till det naturliga kretsloppet och i 

första hand omhändertas lokalt inom fastigheten. 

 All fysisk planering som kan påverka dagvatten ska ske långsiktigt och beakta 

förväntade klimatförändringar. 

Nacka kommun har en policy som gör att vi kan kräva gröna tak eller andra åtgärder som 

en del i arbetet i att ta hand om dagvatten inom den egna fastigheten. Detta är någonting 

man har missat att kräva vid Sickla köpkvarters expansion. Nu missar man det även när det 

är en fastighet man själv äger! 

 

Kommunen har vid Sickla skola byggt flera stora nya byggnader och en asfalterad 

parkeringsplats på sin egen fastighet utan att planera för en tillfredsställande 

dagvattenlösning. Detta gör att vatten som tidigare filtrerades genom den nu hårdgjorda 

marken måste söka sig nya vägar. Belastningen på området där fotbollsplanen är tänkt att 

ligga är stor. Vi tycker det är jättebra att kommunen har en bra policy för 

dagvattenhantering men utan en strategi med riktlinjer och tydliga regler händer inte 

mycket. Därför är det viktigt att motionen ’Gröna tak – var finns dom’ som Grön Ungdom 

i Nacka ligger bakom får en skyndsam hantering nu inför den kommande förtätningen av 

Nackas centrala delar.” 

 

- - - - - 

http://www.nacka.se/web/politik_organisation/sa_styrs_nacka/sa_styrs/regelverk/Documents/policy_program/dagvattenpolicy.pdf
http://infobank.nacka.se/handlingar/Kommunfullmaktige/2012/20120910/Inkomna_interpellationer_motioner_2012-09-10/Motion_Grona_Tak_MP.pdf
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§ 231 Dnr KFKS 2012/509-809 

Avtal med hoppsele 
Interpellation den 10 september 2012 av Johan Kjellman (NL) 

 

Beslut 

Interpellationen anses besvarad. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 98/a 

Svar Bilaga 98/b 

 

- - - - - 
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§ 232 Dnr KFKS 2012/413-759 

Tidiga insatser för barn och unga 
Interpellation den 11 juni 2012 av Rolf Wasteson (V) 

 

Beslut 

Interpellationen anses besvarad. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 76/a 

Svar Bilaga 76/b 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 10 september 2012 § 171 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
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§ 233 Dnr KFKS 2012/414-759 

Ansökningar till socialtjänsten 
Interpellation den 11 juni 2012 av Rolf Wasteson (V) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 77/a 

Svar Bilaga 77/b 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 10 september 2012 § 172 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
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§ 234 Dnr KFKS 2012/416-001 

Översyn av nämndansvar 
Interpellation den 11 juni 2012 av Per Chrisander (MP) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 79/a 

Svar Bilaga 79/b 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 10 september 2012 § 173 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
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§ 235 Dnr KFKS 2012/508-630 

Kommunens beredskap vid nedläggning av skolor 
Interpellation den 10 september 2012 av Gunnel Nyman Gräff (S) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 99/a 

Svar Bilaga 99/b 

 

- - - - - 


